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EDITORIÁL

Dajme pozor na blížiace sa pazúry inflácie!
Redakcia

K
eď bankrotovalo Grécko a hrozilo, že 
zbankrotujú aj ďalšie krajiny, akade-
mickou sférou sa šíril názor, že je po-

trebné šetriť a žiť zo svojej práce. Od roku 
2017 sa situácia otočila a na význame nabe-
rá teória peňazí tvrdiaca, že dlh nepredstavu-
je problém, ak sú nízke či dokonca záporné 
úrokové sadzby. Skrátka, starý dlh sa vymení 
za nový so zápornými sadzbami. Za dlh tak 
neplatí štát a jeho daňoví poplatníci, ale veri-
telia štátov, ktorí ho kupujú buď preto, že im 
to regulácia priamo nakáže alebo preto, že 
štátne dlhopisy sa im zdajú bezpečné. 

Verejnosť zatiaľ upokojuje všade šírená 
propaganda, že tentoraz bude mať zadlžo-
vanie iný charakter a neskončí sa infláciou 
a inými nepríjemnosťami ako vždy doteraz. 
Keďže máme historicky najnižšie úrokové 
sadzby, musíme vraj využiť jedinečnú šan-
cu zadlžiť sa „výhodne“. Potrebné je len 
pochopiť, že fiškálna politika je nadradená 
monetárnej. Aj preto vidíme tlak na to, aby 
centrálnym bankám nešéfovali ekonómovia, 
ale politici. 

Na vlne rozdávania z cudzieho sa vezú aj 
nadnárodné organizácie. Nezodpovední po-

litici a oligarchovia ovládli politiku, školstvo, 
médiá i vlády. Kvadratúra kruhu sa uzatvára, 
keď na seba vzájomne poukazujú ako na ne-
spochybniteľné autority. 

Pokiaľ sú úrokové sadzby záporné, čo v 
prípade eurozóny trvá už niekoľko rokov, je 
všetko zdanlivo udržateľné. Vlády sa veselo 
zadlžujú, pričom ich náklady na dlhovú služ-
bu paradoxne klesajú. Investori totiž platia 
vládam za to, že im môžu požičať. Zdá sa 
vám to ako v ríši divov, kde zdravý rozum vy-
striedala číra fantázia? Je to tak, ale vlády to 
zjavne netrápi. Ako by sa potom mohli chváliť 
tým, že ich dlhová služba k HDP klesá, hoci 
im dlhy rastú? 

Lenže pozor! Všetko sa zmení vo chví-
li, keď verejnosť pochopí situáciu. Dnes sú 
mnohí zmätení. Nechápu, že keď ich dô-
chodkový fond nakupuje štátne dlhopisy, sú 
to oni, kto to všetko platí. O tom sa v médi-
ách, až na výnimky nehovorí ani nepíše. 

Naozaj môžu zostať úrokové sadzby zá-
porné alebo nulové navždy? Čo nastane po 
tom, keď náhle vzrastie inflácia? Minulosť 
nás učí, že keď vyskočila inflácia, zvýšili sa 
aj úrokové sadzby. Lenže v minulosti sme 
boli zvyknutí na rad vecí, ktoré už neplatia. 
Skutočnosť, že deti aj rodičia žijú rok doma 

z dávok, sme si tiež nevedeli predstaviť, pre-
tože by astronomicky vzrástol dlh. Odrazu ho 
máme na krku, ale všetko ide ďalej v rozpore 
s pôvodnými skúsenosťami. 

Rast úrokových sadzieb je nočnou morou 
zadlžených vlád. Len čo vyskočia o jeden 
percentuálny bod, nastane problém. Vlády 
majú niekoľkonásobne vyšší dlh ako pred tri-
dsiatimi rokmi. Keď sa dlhová služba prudko 
zvýši, nebudú peniaze na veci, ktoré si žiada 
volič. 

Keď sa pred štátom vynorí problém pokryť 
dlhovú službu, najväčšiu úzkosť prežívajú 
vlastníci štátnych dlhopisov. Vtedy im hrozí, 
že ich cenné papiere sa stanú bezcenné. Kto 
by chcel dlhopisy štátu, ktorému hrozí ban-
krot? Dlhová špirála sa zvýšením úrokových 
sadzieb nepríjemne rozbehne. 

V marci vzrástli v Turecku vinou inflácie 
prudko úrokové sadzby. Krátko nato nastal 
masívny útek zahraničných investorov. Inflá-
cia už klope na dvere. Na svetových trhoch 
zdražela nielen ropa, ale aj priemyselné 
kovy, potraviny, polovodiče a čipy. V Číne 
preto rastú ceny priemyselných výrobkov 
najrýchlejšie od začiatku roka 2018. V treťom 
svete už inflácia silnie a vývozom tamojších 
komodít sa bude tlačiť aj do Európy.
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ROZHOVOR

Marek Fořt, DHL Supply Chain: Zákazník 
očakáva logistiku rýchlu, dostupnú a kvalitnú
Jozef Brezovský

DHL Supply Chain je súčasťou 
skupiny DPDHL s ročným obra-
tom 66 miliárd eur v roku 2020, 
a popredným poskytovateľom 
zmluvných logistických služieb na 
celom svete.  Spolu s ďalšími diví-
ziami DHL Express, Parcel, Frei-
ght, Global Forwarding a e-Com-
merce tvorí komplexný logistický 
reťazec. Čo priniesol minulý rok a 
aké sú plány do budúcnosti, nám 
porozprával Marek Fořt, Business 
Development Director spoločnosti 
DHL Supply Chain Slovensko.

DHL je obrovská firma. Aké je postave-
nie DHL Supply Chain v jej štruktúre a aké 
sú jej hlavné činnosti?

DHL Supply Chain pokrýva všetky sekto-
ry logistiky v automobilovom, spotrebnom, 
energeticko-chemickom, strojárenskom a vý-
robnom, technologickom, zdravotníckom far-
maceutickom priemysle aj maloobchode. S 
rastom súčasných globálnych trhov sú naše 
inovatívne logistické riešenia pripravené po-
môcť komukoľvek, kto hľadá skladovacie, 
prepravné a integrované riešenia vrátane 
služieb riadenia dodávateľského reťazca. 

 
Obligátna otázka v tejto dobe. Ako zme-

nila pandémia COVID-19 vaše podnika-
nie? V čom je to ťažšie?

Koronavírus zmenil náš život. Pandémia 
je jednou z najväčších kríz v novodobej his-
tórii. A pre mnoho ľudí a spoločností je to 
veľmi ťažká skúška. Cítili sme dopad aj na 
naše podnikanie. Môžeme však byť hrdí na 
to, ako sme doteraz čelili kríze a ako sme si 
počínali. Videli sme, aká robustná je skupina 
Deutsche Post DHL. Za posledných niekoľko 
mesiacov sa nám darilo veľmi dobre - preto-
že zákazníkom naďalej poskytujeme špičko-
vé služby a chránime svojich zamestnancov.

Z globálneho pohľadu vnímame súčas-
nú situáciu ako výzvu. Asi vám neuniklo, že 
skupina DPDHL dosiahla v roku 2020, teda 
v roku pandémie, historicky najlepšie finanč-
né výsledky. Je to dôsledkom nastavenia 
správnej stratégie, kedy sa naše zameranie 

na e-commerce a 
digitalizáciu potvr-
dil ako správne. Ale 
čo je najdôležitejšie, 
tieto výsledky sú vý-
sledkom odhodlania 
našich zamestnan-
cov na celom sve-
te. V čase globálnej 
potreby tu naši ľudia 
boli. Udržiavali v pre-
vádzke dodávateľské 
reťazce a dodávali 
potrebný tovar tam, 
kam bolo treba. Už 
mnoho rokov sa riadi-
me heslom „Spájame 
ľudí, zlepšujeme živo-
ty“. Počas pandémie 
sa potvrdilo, aká je to 
pravda.

 
Aké nové príležitosti pandemická kríza 

priniesla?
Jednou z príležitostí je samozrejme rozvoj 

e-comm riešení. V tomto segmente sme za-
znamenali prudký nárast dopytu ako nových 
zákazníkov, tak rozšírenie činností našich 
súčasných. Potom je to aj zdravotnícka lo-
gistika. DHL Supply Chain zabezpečuje re-
gionálne distribúciu vakcín proti COVID 19 a 
podieľa sa významnou mierou na distribúcii 
ochranných pomôcok. Len pre zaujímavosť 
- portfólio spoločnosti DHL pre zdravotnícky 
priemysel zahŕňa viac ako 150 lekárnikov, 
20+ pracovísk klinických skúšok, 100+ certifi-
kovaných staníc, 160+ skladov s GDP kvalifi-
káciou, 15+ miest certifikovaných GMP, 135+ 
lekárskych expresných miest a medzinárod-
nou sieťou pokrývajúcou 220 krajín sveta. 

Pandemická kríza, hlavne v jej začiatku, 
evidentne vystrašila šokovo trhy a u nás na 
Slovensku to bolo poznať na krátkodobom 
útlme obchodných a tendrových aktivít, kto-
ré sa však na konci roka 2020 plne vrátili do 
štandardu, resp. dopyt po logistických služ-
bách naďalej rastie nad pomery predchádza-
júcich rokov. 

V neposlednom rade pandémia tiež pri-
niesla utuženie a potvrdenie našich dlho-
dobých partnerstiev so zákazníkmi. Práve 
v čase krízy naši zákazníci vysoko oceňujú 
100% tnú kontinuitu poskytovania logistic-
kých služieb za veľmi prísnych hygienických 

podmienok vrátane pravidelného testovania 
našich zamestnancov. DHL je spoľahlivým 
partnerom v každej dobe. 

Sú segmenty priemyslu, na ktoré sa za-
meriavate viac? Ktoré sú to?

Naša orientácia je veľmi úzko spätá s cel-
kovou priemyselnou orientáciou Slovenska. 
Automotive je silným segmentom a práve 
preto má DHL Supply Chain významné za-
stúpenie v tomto odvetví a zamestnáva v 
ňom takmer 2000 zamestnancov na Sloven-
sku. 

Avšak snažíme sa o rovnomerné rozlože-
nie našich aktivít v ostatných segmentoch 
trhu, preto sme veľmi aktívni aj v rámci ma-
loobchodu, kde budeme napr. v tomto roku 
otvárať jedno významné distribučné centrum 
v okolí Bratislavy, ale tak isto i v ďalších od-
vetviach priemyslu a logistiky. DHL Supply 
Chain v súčasnosti pôsobí v 5 lokalitách na 
Slovensku, obsluhuje bezmála 600 tisíc m2 
skladov s viac ako 3200 zamestnancami a 
našou snahou je ďalšia expanzia do nových 
regiónov Slovenska. 

V súčasnosti sledujeme prudký rast e-
-commerce. Čo ponúkate pre tento seg-
ment?

DHL Supply Chain prináša nový priemy-
selný štandard pre e-commerce prostred-
níctvom svojej Európskej distribučnej siete. 
Rozmach elektronického obchodovania po-
čas globálnej pandémie koronavírusu zvýšil 
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dopyt po zásielkovom obchode a online ma-
loobchode v celej Európe, čo spôsobilo, že 
značkové predajne a menšie predajné plat-
formy museli začať hľadať spôsob ako kon-
kurovať veľkým spoločnostiam zameraným 
na maloobchodný trh. 

Ako reakciu na túto situáciu DHL Supply 
Chain ponúka online maloobchodníkom prí-
stup k svojim 30 distribučným centrám. Tieto 
strategicky umiestnené prevádzky v blízkosti 
mestských centier a balíkových centier po-
núkajú špeciálne služby zamerané na spra-
covanie, vychystávanie, balenie a prepravu 
online objednávok.

Na tomto vysoko konkurenčnom trhu hrá 
rýchlosť dodania spolu s cenou produktu zá-
sadnú úlohu pri rozhodovaní spotrebiteľov. 
Čoraz viac zákazníkov očakáva, že dostane 
objednávku už nasledujúci deň, čo znamená, 
že blízkosť skladu predávajúceho k miestu 
kupujúceho je kľúčovým faktorom. Práve tu 
má DHL Supply Chain umiestnené svoje dis-
tribučné centrá, aby zákazníkom poskytovali 
jedinečné služby.

Združovaním viacerých zákazníkov v 
centrálnych distribučných centrách DHL sa 
maloobchodníkom a spoločnostiam otvárajú 
možnosti stratégie predaja priamym zákaz-
níkom, pričom môžu profitovať z benefitov 
a sily Európskej distribučnej siete /The Eu-
ropean Fulfillment Network/. Výrazne sa 
zlepší ich schopnosť poskytovať druh rýchlej 
a transparentnej prepravy podľa aktuálnych 
požiadaviek zákazníkov. Zároveň im posky-
tuje presne taký typ flexibility, aký maloob-
chodníci potrebujú.

Zákazníci si môžu rozsah služieb modulár-
ne prispôsobiť podľa regiónu a/alebo krajiny 
v závislosti od svojich potrieb a vďaka rých-
lym možnostiam implementácie ich môžu 
škálovať tak, aby zodpovedali objemom 
objednávok. Kľúčom je silné regionálne za-
stúpenie DHL Supply Chain na všetkých vý-
znamných európskych trhoch vrátane Veľkej 
Británie. Správne nastavený distribučný mo-
del môže mať významný vplyv na hospodár-
sky výsledok organizácie. Jeden zo zákazní-
kov modelu znížil svoje náklady o 30 %, a to 
najmä vďaka preprave za domáce prepravné 
sadzby namiesto medzinárodných.

Zákazníci, ktorí využívajú toto vysoko fle-
xibilné riešenie distribučnej siete už zazna-
menali výraznú úsporu nákladov spolu so 
zlepšenými dodacími lehotami. Používate-
lia Európskej distribučnej siete DHL Supply 
Chain tak profitujú z nesmiernej flexibility vy-
užívania modulárnych služieb a zároveň sa 
stávajú atraktívnejšími pre koncových zákaz-
níkov vďaka rýchlejšej a transparentnejšej 
preprave. 

Ako globálny líder v oblasti 3PL logistiky, 
spolupracujeme so zákazníkmi na vývoji 
viackanálovej stratégie, rýchlom škálovaní 
a optimalizácii vykonávania so zreteľom na 
spokojnosť zákazníka od momentu objedna-
nia až po dodanie. Zákazník ťaží z popred-
ných odborných znalostí v oblasti elektro-
nického obchodovania a bezkonkurenčných 
schopností plnenia spoločnosti DHL so zre-
teľom na environmentálnu stopu pri preprave 
koncovému zákazníkovi.

Veľmi dôležité sú kvalitné IT systémy a 
prepojenie so zákazníkmi. Ako to funguje 
u vás? Existujú nejaké korporátne IT štan-
dardy?

DHL kladie veľký dôraz na štandardizáciu 
svojich IT systémov a procesov. Od našich 
skladových prevádzok, cez podporné odde-
lenia ako HR, FIN až po naše dátové centrá 
dbáme na používanie správnych systémov 
a procesov, ktoré sú bezpečné a umožňujú 
efektívne dosahovať naše ciele. Naše dátové 
centrá sú ISO/IEC 27001 certifikované a ne-
ustále monitorujú a odhaľujú možné útoky na 
našu infraštruktúru. V dnešnej dobe je riziko 
kybernetického útoku vysoké a ohrozuje nie-
len nás, ale všetky spoločnosti na trhu. Pre-
to neustále zavádzame nové bezpečnostné 
procesy na skvalitnenie a zvýšenie bezpeč-
nosti našich systémov. Štandardizácia nie je 
len o systémoch, ale taktiež o ľuďoch. DHL 
preto dbá na neustále vzdelávanie svojich 
zamestnancov. Pravidelne školíme našich 
zamestnancov v informačnej bezpečnosti, v 
‘Data Protection’, GDPR atď. 

 Logistika a skladovanie sú pre väčši-
nu firiem kľúčové, ovplyvňujú ich celkovú 
efektivitu. Ako vnímate ich prístup k tejto 
problematike?

Logistika bývala ešte pred pár rokmi na 
okraji pozornosti väčšiny firiem a vnímaná 
ako nutné a nákladné zlo bez väčšej pozor-
nosti. To sa mení. Dnes už je kľúčovou sú-
časťou celkového procesu výroby a predaja. 
Zákazník očakáva logistiku rýchlu, dostupnú 
a kvalitnú. Mnoho firiem má dnes jasné po-
žiadavky a očakávania od nastavenia inter-
nej logistiky a od svojho poskytovateľa logis-
tických služieb. 

Globálne firmy obyčajne majú detailne 
definované logistické postupy a procesy, 
využívajú najmodernejšie technológie a ko-
munikačné prostriedky. Veľmi aktuálna je v 
súčasnej dobe centralizácia a globalizácia 
logistických aktivít v regióne CEE, keď sa 
menšia lokálna logistika sťahuje z jednotli-
vých krajín na jedno - centrálne logistické 
centrum pre celý región. Medzi nesporné 
výhody tohto konceptu zvyčajne patrí úspory 
na transportných nákladoch, zníženie zásob 
a zlepšenie dostupnosti tovaru a to všetko s 
dôrazným zreteľom na životné prostredie. 

Ale ani pre menších a lokálnych výrobcov 
či obchodníkov už logistika nie je žiadna ne-
známa a registrujeme vysokú odbornosť a 
požiadavky na logistické nastavenie. 

Ak chcete maximalizovať hodnotu dodá-
vateľského reťazca, potrebujete spoľahlivé-
ho logistického partnera, ktorého vynikajúca 
podpora vám bude k dispozícii všade tam, 
kde ju potrebujete. Takého, ktorý má dôklad-
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né znalosti o vašom trhu a jeho dynamike, 
ktorý pracuje podľa najvyšších štandardov a 
prináša vám výhody bezkonkurenčných en-
vironmentálnych a bezpečnostných aspektov 
spolu s najmodernejšou technológiou. Preto 
je DHL Supply Chain dokonalý partner pre 
logistiku. 

 
Je podľa vás outsourcing logistických 

činností výhodnejší? V čom?
Outsourcing všeobecne znamená, že fir-

ma vyčlení rôzne podporné a vedľajšie čin-
nosti a zveria je zmluvne inej špecializovanej 
spoločnosti. Je to teda druh deľby práce. 
Outsourcing sa považuje za obchodné roz-
hodnutie, ktoré má viesť k zníženiu nákladov. 
Outsourcing logistiky predstavuje zverenie 
najmä skladovacích a prepravných služieb 
špecializovanej firme ako DHL. Špecializo-
vaná firma prináša do logistických procesov 
vyššiu hodnotu prostredníctvom dlhodobo 
budovaného know-how a technológií, zatiaľ 
čo zabezpečovaním z vlastných zdrojov by 
danej firme odčerpávala príliš veľké množ-
stvo času, ľudských kapacít a finančných 
prostriedkov. Toto celé platí, keď už sa pre 
outsourcing logistiky niekto rozhodne. 

V niektorých prípadoch je ale outsourcing 
nemožný resp. nie je vhodný a to predovšet-
kým keď je logistika jednou z hlavných čin-
ností, existujú vysoké investície do logistiky 
alebo je priamo a neoddeliteľne prepojená na 
výrobnú činnosť. Poznám však aj firmy, ktoré 
majú tzv. zdieľanú internú logistiku na veľmi 
dobrej úrovni s vysokou efektivitou a u týchto 
sa dôvody pre outsourcing hľadajú len veľmi 
ťažko. Všeobecne platí, že na 90% sú aspoň 
niektoré logistické činnosti outsourcované. 
Niekto má napr. vlastné sklady s vlastnou 
skladovou logistikou, ale napr. využíva exter-
nú prepravu. 

Kde všade máte sklady a plánujete ďal-
šiu expanziu?

V súčasnosti pôsobíme v Bratislave, Sen-
ci, Gáni, Nitre a Novom Meste nad Váhom. 
V tomto roku otvárame ďalšie logistické cen-
trum v blízkosti Bratislavy a na budúci rok 
plánujeme výstavbu nového vlastného mo-
derného a eco-friendly skladu blízko hraníc 
s Rakúskom. Ako som spomenul už skôr, 
Slovensko sa stáva významným logistickým 
centrom pre krajiny CEE vrátane Rakúskeho 
trhu a preto sa naše ďalšie expanzné aktivity 
uberajú týmto smerom.

Dôležitou súčasťou skladov je kvalitný 
WMS systém. Ako je to vo vašom prípa-
de?

Áno, kvalitný WMS je základný kameň 

úspešnej skladovej operácie. Ak by sme 
nemali spoľahlivý systém, tak by bolo pre 
nás splniť záväzky voči našim zákazníkom. 
Práve preto úzko spolupracujeme so spoloč-
nosťami, ktoré sú lídrami na trhu so svojimi 
WMS, aby sme poskytli našim zákazníkom 
systém, ktorý dokáže splniť ich požiadavky.

Každý zákazník je iný a má svoje špeci-
fické požiadavky, preto ku každému zákazní-
kovi pristupujeme individuálne a prispôsobu-
jeme WMS funkcionality tak, aby sme splnili 
všetky zákaznícke požiadavky.

Máte aj EDI prepojenie s vašimi zákaz-
níkmi?

Áno, samozrejme. Moderná logistika je 
veľmi dynamická a kladie dôraz na (takmer) 
okamžitú výmenu dát medzi DHL a našimi 
zákazníkmi. Práve priame EDI prepojenie 
medzi systémami nám umožňuje efektívne 
reagovať na zákaznícke požiadavky. Záro-
veň zákazník získa možnosť vidieť čo sa deje 
v sklade, v akom štádiu sú jeho objednávky, 
aká je aktuálna skladová zásoba, a podobne.

EDI prepojenie nám taktiež umožňuje 
efektívne posielať elektronické dokumen-
ty zákazníkom, partnerom a minimalizovať 
spotrebu papiera a zvýšiť našu ekologickú 
efektivitu, čo je jeden z hlavných cieľov DHL 
v nadchádzajúcom období.

Veľa sa hovorí o automatizácii a roboti-
zácii skladových procesov. Vnímate tento 
trend? 

Nielen, že vnímame tento trend ale sme 
lídrom na trhu v oblasti automatizácie a ro-
botizácie skladových procesov. DHL v sú-
časnosti presadzuje svoju stratégiu do roku 
2025, ktorá sa zameriava na „dosahovanie 
vynikajúcich výsledkov v digitálnom svete“, 
ako súčasť svojej stratégie plánujeme in-
vestovať 2,2 miliardy USD do digitalizácie 

a robotiky. Robotické a RPA inovácie, ktoré 
spoločnosť DHL v súčasnosti implementova-
la s cieľom štandardizovať svoje procesy a 
zvyšovať produktivitu a efektívnosť, zahŕňajú 
napr. roboty „goods to person “ a roboty typu 
„follow me“ ktoré pomáhajú pri vychystávaní 
a preprave výrobkov s cieľom znížiť počet ki-
lometrov najazdených spolupracovníkmi.

 Okrem toho DHL implementovala aj balia-
ce roboty znižujúce fyzickú prácu, nositeľné 
zariadenia, ktoré nahradia tradičné čítačky 
čiarových kódov, autonómne vysokozdvižné 
vozíky na presun paliet v skladoch, Neo Avi-
dbots (čistiace roboty) znižujúce opakujúce 
sa úlohy a roboty Sawyer (robotické ramená) 
na znižovanie opakovaných úloh spojených 
s balením. V týchto inováciách je intuitív-
ny softvér vyvinutý spoločnosťou DHL a jej 
partnermi, ktoré pomôžu zvýšiť efektivitu pri 
prijímaní inovatívnych technológií. Cieľom 
spoločnosti DHL je v konečnom dôsledku 
nahradiť jej manuálne a opakujúce sa úlohy 
algoritmami a robotikou na zlepšenie toku 
v našich skladoch. Chceme, aby každý za-
mestnanec a náš zákazník cítili, že digitálny 
dodávateľský reťazec je v skutočnosti reali-
tou a že to naozaj vieme robiť.

Ako ste už určite počuli, v DHL existujú tzv. 
Inovačné centrá, ktoré poskytujú centrálnu 
platformu, kde môžu zákazníci a obchodné 
zainteresované strany spolupracovať s od-
borníkmi DHL na témy a problémy súvisiace 
s inováciami. V týchto centrách ukazujeme 
inovatívne schopnosti DHL a portfólio lo-
gistických riešení a oslovujeme zákazníkov 
a partnerov v oblasti inovačných tém pros-
tredníctvom rôznych podujatí, brífingov a 
workshopov. DHL Supply Chain udáva v 
súčasnosti trendy v oblasti automatizácie a 
robotizácie skladových procesov. 

Medzi trendy patrí aj tzv. zelená logis-
tika, udržateľné budovy, bezemisná do-
































